
بر  کید  تا با  دلخواه  مسعود    
 ، تئاتر خانه  در  تغییراتی  ضرورت 
قرارداد نافرجام این تشکل با شهاب 
حسینی را نمونه بارز فرصت سوزی 
مدرس  و  کارگردان  این  دانست. 
هیات مدیره  در  پیش تر  که  تئاتر 
مرکزی خانه تئاتر و کانون کارگردانان 
گفت وگو  حضور داشته است، در 
با »ایسنا« دلایل کناره گیری خود 
را از فعالیت های صنفی تشریح و 
ابراز امیدواری کرد که در انتخابات 
 ، تئاتر خانه  مرکزی  هیات مدیره 
اراده  که  بیایند  کار  روی  افرادی 
تغییر داشته باشند. دلخواه گفت: 
با  مستقیمی  رابطه  مدت هاست 
در  قبلا  هرچد  ندارم.  تئاتر  خانه 
هیات مدیره مرکزی و هیات مدیره 
کارگردانان بودم. وقتی ما  کانون 
تئاتر  خانه  وارد  جدیدی  تیم  با 
شدیم، انتظار می رفت هوای تازه، 
ساختار  در  تغییراتی  و  نو  دریچه 

خانه تئاتر و اساسنامه آن ایجاد شود ولی 
که این  مجموعه ای از عوامل سبب شد 
خ ندهد. دلخواه در تشریح دلایل  اتفاق ر
کامی توضیح داد: یکی از عوامل،  این نا
وضعیت ثبت انجمن های صنفی در وزارت 
کار بود که سبب می شد رابطه انجمن ها با 
خانه تئاتر قطع شود. به همین دلیل تلاش 
شد اساسنامه جدیدی نوشته شود و دو 
سال و نیم برای این ماجرا وقت گذاشته شد 
ولی در نهایت آنچه نصیب شخص من شد، 
اتلاف وقت بود. این استاد دانشگاه در عین 
کید کرد: هرگز مخالف فعالیت های  حال تا
کشیدم  کنار  صنفی نیستم ولی خودم را 
و فکر می کنم ماموریت و وظیفه ای را که 
درباره صنف داشتم، انجام دادم و با وجود 
انفعال  به  را  دیگران  هرگز  کناره گیری ام، 
تشویق نمی کنم به ویژه نسل جوان را که 
بدنه  در  چه  باشد،  تغییر  خواهان  باید 
تشکیلات و چه در اساسنامه. دلخواه با ابراز 
کمرنگ خانه تئاتر  تاسف از فعالیت های 
اضافه کرد: نمی خواهم بر هیچ فرد خاصی 

انگشت بگذارم ولی تفکر غالب در خانه تئاتر 
کم فعالیت شود.  سبب شده این تشکل 
به عنوان نمونه، سالن استاد جوانمرد که 
اتفاقا سالنی مجهز است، فعالیت چندانی 
ندارد و فقط به صورت موردی، در آن برنامه 
که این همه  برگزار می شود. در شرایطی 
جوان به دنبال سالنی برای فعالیت های 
گر من تصمیم گیرنده بودم،  خود هستند، ا
امکان نداشت اجازه بدهم این سالن یک 
روز خالی بماند. این یکی از نمونه های 
این  است.  هیات مدیره  در  انفعال  بارز 
بازیگر در پاسخ به اینکه با وجود نظر مثبت 
کثر اعضای هیات مدیره، قرارداد خانه  ا
تئاتر با شهاب حسینی برای فعال سازی 
کام ماند، توضیح داد:  سالن جوانمرد نا
کثریت هیات مدیره موافق این قرارداد  گر ا ا
مخالفت  آن  با  اندکی  تعداد  و  بوده اند 
داشته اند، یعنی آن اعضای مخالف، حق 
وتو داشته اند. من در جریان جزئیات این 
ماجرا نیستم ولی واقعا مایه افسوس است 
که این همکاری خوب، به نتیجه نرسید 
کثر  بلکه باید از این فرصت طلایی، حدا

بهره را می بردند.
  تئاتر خبرنامه داخلی ندارد

 دلخواه اظهارکرد: ماجرای شهاب حسینی 
فرصت سوزی هاست.  اینگونه  نمونه  یک 
، کافه تریای خانه تئاتر است.  مساله دیگر
پرسش این است که چرا این کافه اجاره داده 
نمی شود که هم محلی برای دید و بازدید 
خانواده تئاتر و پایگاهی برای بحث های 
هنری باشد و هم زمینه ای برای درآمدزایی 
خانه تئاتر به خصوص که برنامه ریزی خیلی 
پیچیده ای هم نمی خواهد. وقتی اینها که 
ساده ترین امور هستند، اتفاق نمی افتند، 
طبیعتا اعضای خانه تئاتر انتظار تغییر دارند. 
او در تشریح دیگر نواقص خانه تئاتر افزود: 
یک نمونه ساده دیگر است که یک خبرنامه 
را در جریان امور  که اعضا  داخلی نیست 
صنفی قرار بدهد. در حال حاضر اعضای 
چه  خانه  این  در  نمی دانند  تئاتر  خانه 
 ، اتفاقاتی در جریان است. انفعال خانه تئاتر
البته  که  انگیزه هاست  شدن  کم  نشان گر 
بخشی از آن به شرایط اجتماعی و اقتصادی 
برمی گردد اما بخش مهم آن با سیاست های 

ارتباط مستقیم دارد.  تئاتر  خانه 
به طوری که معلوم نیست چرا برای 
جذب اعضا و انگیزه بخشی به آنان 
هیچ تمهیدی وجود ندارد. گویی 
همین  که  دارد  جریان  تفکر  این 
که هست، خوب است و البته این 
نگاه فقط در صنف نیست بلکه در 
مسئولان فرهنگی و هنری کشور هم 
که جلوی تغییرات تازه  جود دارد 
را می گیرد. دلخواه در ادامه درباره 
ضرورت نظارت بر انتخابات توضیح 
داد: چند بار این مساله مطرح شده 
کامل  سلامت  رای گیری ها  در  که 
وجود ندارد. مطمئنا راه هایی برای 
پیشگیری هست. در قرن ۲۱ با این 
همه پیشرفت تکنولوژی می توان 
جلوی هر گونه تقلب و شایبه ای را 
گرفت ولی مهم ترین مساله، ایجاد 
اراده برای تغییر است؛ چه در بدنه 
اعضا و چه در راس خانه تئاتر و بعد 
از آن می توان راهکارهای ایجاد این 
مسائل  در  همچنانکه  کرد.  پیدا  را  تغییر 
اجتماعی هم همین موضوع صدق می کند. 
گر اراده شکل بگیرد، راهکار تغییر را  یعنی ا
می توان پیدا کرد. او با بیان اینکه همیشه 
خوش بین بوده است، افزود: وقتی من با این 
همه خوش بینی به اینجا رسیده ام، وای به 
کسانی که بدبین بوده اند. به هر حال معتقدم 
تا جایی که آرامش روانی و سلامتی آدم به 
خطر نیفتد، باید تلاش کرد و با همین نگاه به 
دوستانی که فعالیت صنفی می کنند، احترام 
کنم وجودم در بهتر  گر حس  می گذارم و ا
شدن وضعیت اثرگذار خواهد بود، قطعا دریغ 
گر حس کنم حق وتویی وجود  نمی کنم. ولی ا
دارد که بتواند همه امور را دست بگیرد، قطعا 
حضور افرادی مانند من موثر نخواهد بود. 
مسعود دلخواه در پایان بار دیگر خاطرنشان 
کرد: امیدوارم در این دوره، هیات مدیره ای 
روی کار بیاید که اراده تغییر داشته باشد. 
انتخابات هیات مدیره خانه تئاتر روز ۲۶ 
خردادماه در تالار اصلی مجموعه تئاترشهر 

برگزار می شود.
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 سیما تیرانداز 
« رسید؟ چگونه به »ناظر

 ابوالفضل عزیزی، کارگردان فیلم کوتاه 
« از ملاحظات این روزهای بازیگران  »ناظر
چهره برای حضور در آثار کوتاه گفت و درباره 
« برای بازی  دلایل انتخاب »سیما تیرانداز
در این فیلم توضیحاتی ارائه کرد. کارگردان 
کران آنلاین  « همزمان با ا فیلم کوتاه »ناظر
« اظهارکرد: هر  ، در گفت وگو با »مهر این اثر
چند این تجربه، اولین تجربه همکاری من 
« بود، اما به عنوان  با خانم »سیما تیرانداز
دستیار، پیش از این در پشت صحنه سینما 
حضور پیدا کرده و همکاری با چهره ها را 
تجربه کرده بودم. در ۲ فیلم کوتاه قبلی ام 
استفاده  چهره  بازیگران  ظرفیت  از  هم 
کرده ام. وی ادامه داد: حس خودم این 
است که بازیگر چهره، به بهتر دیده شدن 
این  انتخاب  البته  می کند.  کمک  فیلم 
کترها هم  بازیگران به دلیل نزدیکی به کارا
که به صرف  بوده است و اینگونه نیست 
چهره بودن آن ها را انتخاب کرده باشم. 
عزیزی افزود: مطمئن بودم که حضور این 
بازیگران می تواند آورده ای برای فیلم به 
همراه داشته باشد و به فرآیند انتقال حسی 
که در فیلم به دنبال آن بوده ام، کمک کند. 
در همکاری با خانم تیرانداز در فیلم کوتاه 
« هم هیچ چالشی نداشتیم. آنچه  »ناظر
برای بازیگر حرفه ای مهم است، بیش از 
هر چیز فیلمنامه برای بازیگر اهمیت دارد. 
کید کرد:  این کارگردان فیلم کوتاه در ادامه تأ
با توجه به سابقه همکاری ام با بازیگران 
چهره در هر سه فیلم کوتاهم، معتقدم یکی 
از اصلی ترین پشتوانه ها برای شکل گیری 
این همکاری ها، حسی بود که آن ها نسبت 
به فیلمنامه های من داشتند. یک بازیگر 
حرفه ای، در مرحله بعد از فیلمنامه، حتما 
کارگردان را هم می سنجند و وقتی مطمئن 
می شود که کار می تواند به خروجی مطمئن 
برسد، اعتماد می کند و از آن به بعد به 
کارگردان اجازه می دهد تا کار خودش را 
« اظهار کرد:  انجام دهد. کارگردان »ناظر
انجمن سینمای جوانان، همواره در مسیر 
فیلمسازی برای من مهم بوده است و 
از اساتید تا مدیران این انجمن در تمام 
این سال ها زحمات بسیاری کشیده اند تا 
از فیلمسازان دغدغه مند حمایت کنند. 
احساسم این است که همواره نگاه شان به 
همه استعدادها یکسان بوده است. سیما 
ع، اسرا جلیلیان، پروا  ، میثاق زار تیرانداز
آقاجانی و... بازیگران فیلم »ناظر« هستند. 

 وزیر امور خارجه لهستان اظهارکرد که کشورش نباید 
که کی یف برای دفع  اعزام نیرو به اوکراین را رد کند، چرا
پیشروی های روسیه تلاش می کند. وزیر امور خارجه 
لهستان گفت: کی یف برای دفع پیشروی های روسیه 
تلاش می کند. »رادوسواف شیکورسکی« خاطرنشان 
کرد که لهستان نباید اعزام نیرو به اوکراین را رد کند اما 
او مشخص نکرد که سربازان کشورش در این میان چه 
نقشی دارند. در حالی که متحدان اوکراین در ناتو متعهد 
شده اند تا هر زمانی که برای مقابله با روسیه لازم است، پول 

و سلاح به اوکراین عرضه کنند، آنها به طور کلی امکان اعزام 
سرباز به این کشور را رد کرده اند. شیکورسکی در پاسخ به 
اینکه آیا لهستان آماده اعزام نیرو به اوکراین است، افزود: 
نباید آن را رد کنیم. باید بگذاریم پوتین )رئیس جمهور 
کرون،  روسیه( در مورد اهدافمان حدس بزند. امانوئل ما
رئیس جمهور فرانسه پیش تر در کنفرانسی در پاریس در 
اواخر فوریه درباره احتمال اعزام نیرو به اوکراین صحبت 
و پیشنهاد کرد که یکی از زمینه هایی که نیروهای غربی 
می توانند به آن کمک کنند، آموزش اوکراینی ها در اوکراین 

که حضور  بود  گفته  قبلا  نیز  است. شیکورسکی خود 
نیروهای ناتو در اوکراین »غیر قابل تصور نیست.« در 
همین حال فرمانده ارشد اوکراین گفت اسنادی را امضا 
کرده است که به مربیان نظامی فرانسوی اجازه می دهد 
کز آموزشی اوکراین بازدید کنند. روسیه پس  به زودی از مرا
از شکست ضدحمله سال ۲۰۲۳ کی یف دستاوردهایی را 
در نبرد با اوکراین کسب کرده است، این در حالی است 
که نیروهای اوکراینی به دلیل تأخیر در تأمین تسلیحات و 

مهمات با مشکل مواجه هستند.

 رئیس جمهور ایالات متحده در مراسم گرامیداشت یاد 
نیروهای آمریکایی کشته شده حین خدمت، موسوم به 
»روز یادبود« در حال چرت زدن دیده شد. به گزارش ایسنا، 
پس از سخنرانی جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در مراسم 
»روز یادبود« در گورستان ملی آرلینگتون که سالانه به منظور 
گرامیداشت یاد و خاطره آمریکایی هایی که حین خدمت 
در سراسر دنیا کشته شده اند برگزار می شود، ویدئوهایی در 
فضای مجازی منتشر شده است که نشان می دهد بایدن 
در حال چرت زدن است. بر اساس تصاویر »بایدن« در 
حالی که روی صندلی نشسته است، چشمانش را کاملا بسته 
و سر او به یک جهت تاب می خورد. از این رو، به نظر می آید 

که او در حال چرت زدن بوده است. رئیس جمهور بایدن 
در آغاز این مراسم سخنرانی و از این فرصت استفاده کرد 
تا از کشته شدگان در حین خدمت به آمریکا تجلیل کند. او 
همچنین از جانبازان، بازماندگان و اعضای خانواده های آنها 
که در مراسم روز یادبود حاضر بودند، تشکر کرد. وی بدون 
اشاره به تجاوزگری های آمریکا در سراسر دنیا و مداخله های 
نظامی واشنگتن در کشورهای مختلف عنوان کرد: ما در 
این مکان مقدس، در این لحظه بزرگ گردهم آمده ایم تا 
کاری صدها هزار زن و مردی را که جان خود را به این  فدا
ملت داده اند، گرامی بداریم و از آنها یاد کنیم. جو بایدن 
همچنین به مرگ پسرش در اثر سرطان اشاره کرد که بنابر 

ادعای او در جریان سفر »بو بایدن« به عراق و قرارگرفتن 
گودال های سمی به این بیماری مبتلا شد.  در معرض 
پنجشنبه هفته جاری نهمین سالگرد درگذشت بو بایدن 
است. به گفته سازمان امور کهنه سربازان، این گودال های 
عظیم در فضای باز اغلب در پایگاه های نظامی یا نزدیک 
آن ها برای سوزاندن زباله ها، از جمله زباله مهمات، مواد 
ک و ترکیبات شیمیایی مورد استفاده قرار می گرفتند  خطرنا
کی را در هوا منتشر می کردند که در صورت  و سموم خطرنا
قرارگرفتن در معرض آن، ممکن است باعث ایجاد شرایط بد 
سلامتی کوتاه مدت و طولانی مدت شود. این گودال ها در 

سراسر عراق و افغانستان وجود داشتند.

 لهستان:

 نباید احتمال اعزام نیرو به اوکراین را رد کنیم

چرت زدن »بایدن« در مراسم »روز یادبود«

بیـــن المـــلل
 

 

گــــزارش
  ایرلند هم رسما کشور فلسطین را 

به رسمیت شناخت
 دولت ایرلند با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که به صورت 
رسمی کشور فلسطین را به رسمیت می شناسد و روابط 
دیپلماتیک کاملی با این کشور برقرار می کند. به گزارش مهر 
به نقل از الجزیره، پس از اسپانیا دولت ایرلند هم با انتشار 
بیانیه ای خبر داد: به صورت رسمی کشور فلسطین را به 
رسمیت می شناسیم و روابط دیپلماتیک کاملی با این کشور 
برقرار می کنیم. در بیانیه دولت ایرلند آمده است که »به 
رسمیت شناختن رسمی کشور فلسطین و برقراری روابط 
دیپلماتیک کامل بین دوبلین و رام ا... را اعلام می کنیم.« 
کید کرد که به زودی یک سفیر  دولت ایرلند همچنین تأ
 » را در کشور فلسطین تعیین خواهد کرد. »پدرو سانچز
نخست وزیر اسپانیا طی سخنانی به رسمیت شناختن کشور 
مستقل فلسطین از سوی مادرید را به طور رسمی اعلام کرد. 

  آتش بس برقرار شود
سانچز در این سخنرانی گفت: اسپانیا به بیش از ۱۴۰ 
کشور  که فلسطین را به عنوان یک  کشوری می پیوندد 
مستقل به رسمیت شناخته اند. وی افزود: به رسمیت 
شناختن کشور فلسطین نه تنها یک ضرورت تاریخی، بلکه 
راهی برای رسیدن به صلح است. دیدگاه ما در خصوص به 
رسمیت شناختن کشور فلسطین مطابق با قطعنامه های 
سازمان ملل و موضع اتحادیه اروپا است. سانچز ادامه داد: 
تصمیم ما برای به رسمیت شناختن فلسطین اقدامی علیه 
اسرائیل یا در حمایت از حماس نیست. ما هیچ تغییری را 
در مرزهای ۱۹۶۷ بدون توافق اسرائیلی ها و فلسطینی ها 
به رسمیت نمی شناسیم. ما خواستار آتش بس هستیم 
و از کشور فلسطین که شریک صلح خواهد بود، حمایت 
کرد: به  کرد. نخست وزیر اسپانیا خاطرنشان  خواهیم 
رسمیت شناختن کشور فلسطین گامی تاریخی است که 
به فلسطینی ها و اسرائیلی ها اجازه می دهد به صلح برسند. 
تنها راه صلح، راه حل دو کشوری است. ما به تلاش ها برای 
بازگرداندن کشور فلسطین به مجامع بین المللی کمک 
خواهیم کرد. پدرو سانچز عنوان کرد: اولویت کنونی، پایان 
دادن به بحران بی سابقه غزه است و گذرگاه ها باید برای 
ارسال کمک های بشردوستانه به این باریکه باز شوند. باید 
فورا به تشدید بحران در نوار غزه پایان دهیم و آتش بس برقرار 
کنیم. ما متعهد به امنیت در منطقه هستیم و با کشورهای 

عربی برای برگزاری کنفرانس صلح همکاری خواهیم کرد.

 ولادیمر پوتین:

  تنها دولت قانونی اوکراین، پارلمان و رئیس »رادا« هستند
کوتــــاه

 رئیس جمهور روسیه در اتمام سفرش به ازبکستان 
با برگزاری یک کنفرانس مطبوعاتی اعلام کرد: مطابق با 
کنون تنها دولت قانونی در اوکراین،  قانون اساسی کی یف، ا
پارلمان و رئیس »رادا« هستند. »ولادیمر پوتین« اعلام 

کرد: قانون اساسی اوکراین تمدید اختیارات پارلمان »رادا« 
در این کشور را پیش بینی کرده است. قانون اساسی کی یف 
در مورد اختیارات رئیس جمهور صحبت نمی کند؛ لذا لازم 
است تحلیل عمیقی از مشروعیت دولت کنونی اوکراین 
انجام شود. رئیس جمهور روسیه خاطرنشان کرد: هیچ 
موردی در قانون اساسی اوکراین وجود ندارد که در صورت 
عدم برگزاری انتخابات جدید به دلیل حکومت نظامی، 
کنون  دوره ریاست جمهوری طولانی شود. بر این اساس، ا
تنها دولت قانونی در اوکراین، پارلمان و رئیس »رادا« 
هستند. پوتین اضافه کرد: قانون اساسی اوکراین برای 
گسترش اختیارات تنها »رادا« در اوکراین و نه رئیس جمهور 
را پیش بینی کرده است. این مقام روسیه درباره اجازه 
محور غرب دادن به کی یف برای حمله به مسکو گفت: 
گاه باشند که با چه بازی  اعضای کشورهای ناتو باید آ
می کنند. ورود نیروهای غربی به اوکراین، تنش زا و گامی 
دیگر به سوی درگیری در اروپا و یک درگیری جهانی است. 
هرچه تلاش  ها برای نشان دادن حمایت از کی یف بیشتر 

شود، تلفات بیشتر خواهد بود و این به نفع نیروهای 
کنش به  مسلح اوکراین نیست. ولادیمیر پوتین در وا
اظهارات غرب درباره لغو محدودیت کی یف برای حملات 
ک روسیه اضافه کرد: مسکو صحبت ها درباره  علیه خا
ک این کشور را از نزدیک زیرنظر دارد.  حمله به عمق خا
سلاح های دقیق دوربرد بدون دسترسی به داده های 
اطلاعاتی فضایی قابل استفاده نیستند. رئیس جمهور 
کرات درباره  روسیه گفت: روسیه آماده ادامه روند مذا
اوکراین است، اما آنچه ارائه خواهد شد، مشخص نیست. 
کرات درباره اوکراین را متوقف  این روسیه نیست که مذا
کرده است. رئیس کرملین افزود: در افغانستان مشکلاتی 
وجود دارد. همه آنها را می شناسند، اما به نحوی باید 
با دولت فعلی روابط برقرار کرد. در خصوص وضعیت و 
جایگاه طالبان مرتبا بحث و بررسی در حال انجام است. 
ایالات متحده بر منطقه آسیای مرکزی فشار می آورد، اما 
نمی بینم که آن ها به زانو درآمده باشند و از دستورات 

صادره از خارج پیروی کنند.

رزمایش مشترک کره جنوبی و آمریکا 
 نیروی هوایی کره جنوبی در پی پرتاب ناموفق ماهواره 
کشور  گردهای ارتش این  که هوا کرد  پیونگ یانگ اعلام 
و آمریکا رزمایش هایی منظم و تلفیقی را با سلاح واقعی 
به منظور تقویت آمادگی برابر تهدیدات کره شمالی برگزار 
کرده اند. به گزارش خبرگزاری یونهاپ، بر اساس اعلام نیروی 
گرد، از جمله جنگنده های  هوایی کره جنوبی، بیش از ۹۰ هوا
گرد تهاجمی A- ۱۰ آمریکا  رادارگریز ۳۵A -F  کره جنوبی و هوا
در این رزمایش چهار روزه که از روز دوشنبه بر فراز آب های 
سواحل غربی شبه جزیره کره آغاز شده است، مشارکت دارند. 
رزمایش های هفته جاری در پی تلاش ناموفق کره شمالی 
برای واردکردن یک ماهواره شناسایی نظامی به مدار زمین 
برگزار می شوند. به گفته ارتش کره جنوبی، موشک کره شمالی 
دقایقی پس از بلندشدن از پایگاه پرتاب ماهواره کره شمالی 
در سواحل شمال غربی این کشور منفجر شد. به گزارش 
ایرنا، کره شمالی اعلام کرد که آخرین تلاشش برای پرتاب یک 
ماهواره شناسایی نظامی در مرحله اول موشک که دارای 
کسیژن مایع و نفت« جدید بود، شکست خورد.  یک »موتور ا
گرچه رسانه دولتی کره شمالی نامی از موشک نبرده، اما  ا
تحلیلگران گفتند که این موشک به احتمال زیاد با موشک 
چولیما- Chollima ۱-  استفاده شده در پرتاب موفقیت آمیز 

ماهواره در نوامبر ۲۰۲۳ متفاوت است. 

برگزاری رزمایش بزرگ ترکیه 
 نیروهای مسلح ترکیه رزمایشی بزرگی را با مشارکت هزاران 
کرده است. ۱۱۰۰۰ نظامی در  نظامی در دریای اژه شروع 
بزرگ ترین رزمایش نیروهای مسلح ترکیه در استان »ازمیر« در 
غرب این کشور شرکت کردند. روزنامه »حریت« نوشت: ۱۵۰۰ 
پرسنل نظامی خارجی از ۴۵ کشور در این رزمایش که »افس- 
۲۰۲۴« نام دارد، حضور دارند. این رزمایش با بمباران اهداف 
دشمن فرضی، آتش توپخانه و خمپاره در حمایت از عملیات 
کی آغاز شد. وزارت دفاع ترکیه هدف از برگزاری این  آبی خا
کرده است. یونان،  رزمایش را حفظ آمادگی رزمی بیان 
کنشی در این زمینه از  کنون وا همسایه و رقیب جدی ترکیه تا
خود نشان نداده است. این کشورنیز به شدت در حال تقویت 
نیروهای مسلح خود است. خرید های تسلیحاتی سنگین 
یونان به ویژه تلاش برای کسب برتری هوایی نگرانی هایی 
را در ترکیه موجب شده است. ستاد کل نیروی هوایی یونان 
نیاز به خرید 8 تا ۱۰ فروند هواپیمای جدید را برای تشکیل 
یک اسکادران جنگنده دیگر از نوع رافال ابراز کرده است. این 
رزمایش در ۳۰ می پایان برسد و انتظار می رود »رجب طیب 
اردوغان«، رئیس جمهور ترکیه نیز در روز پایانی حاضر در این 
مراسم باشد. کشتی های جنگی، جنگنده، بالگردها، پهپادها 
و البته تسلیحات بومی این کشور در رزمایش افس- ۲۰۲۴ 
شرکت دارند. هم چنین اولین هواپیمای آموزشی بومی ترکیه 
در این رزمایش پرواز کرده است. علاوه بر این، محصولات 

صنایع دفاعی ترکیه نیز به نمایش گذاشته شده است.

 مهدی باقربیگی: 

 همه بازیگران که نباید در تهران کار کنند
 مهدی باقربیگی، بازیگر نقش مجید در »قصه های 
مجید« از دلایل نبودش در قاب تصویر سخن گفت. 
عنوان  این طور  را  نبودنش  اصلی  دلیل  بازیگر  این 
کرد: همه کارها در تهران و با گروه خودشان ساخته 
می شود؛ بنابراین کسی ما را دیگر نمی بیند. باقربیگی 
کم کاری اش  گفت وگویی با »ایسنا« درباره دلیل  در 
اظهارکرد: کم و بیش به من پیشنهاد می شود اما راستش 
در این دوـ سه سال اخیر خودم کار نکردم. از وقتی که 
کرونا آمد تا وقتی که تمام شود متاسفانه من دائما بیمار 
بودم و حدود ۱۰ الی ۱۵ بار به بیماری کرونا مبتلا شدم؛ 
گر کاری هم پیشنهاد می شد  بنابراین در آن مدت ا
به خاطر خانواده ام بیشتر قبول نمی کردم. ان شاءا... 
از این به بعد ببینیم خدا چه می خواهد. او ادامه داد: 
ضمن اینکه ما در شهرستان زندگی می کنیم و در اینجا 
هم معمولا کاری ساخته نمی شود و همه کارها در تهران 
ساخته می شود. هر کسی هم برای خودش یک گروهی 
دارد که با گروه خودش کار می کند. اصفهان شهر قشنگی 
است با موقعیت خوب اما از آن استفاده نمی کنند. 
بازیگر نقش »مجید« در سریال نوستالژیک قصه های 
مجید، در ادامه خاطرنشان کرد: همه بازیگران که نباید 
به شهر تهران بیایند تا کار کنند. تهران در حال انفجار 
است. به نظرم مدیران باید کمی دیدشان را وسیع تر 
و این تمرکزگرایی و باندبازی را کمتر کنند. وی سپس 
به حضور بازیگران تکراری در عرصه سینما و تلویزیون 
اشاره کرد و  گفت: مردم هم دیگر خسته شده اند. هر 
که  که می بینیم یکسری افراد خاص هستند  کانالی 
، در  مدام تکرار می شوند. در پلتفرم ها هم همین طور
سینما هم وضعیت همین است. من از مردم می شنوم 
که دوست دارند تنوع ایجاد شود. من پنج شش ماه 
است که راه افتادم و دوست دارم کار کنم. ممنونم از 
اینکه حداقل شما به یاد من بودید. آرزو می کنم همه 
مردم ایران در سلامت و شادی با رزق و روزی وسیع 
زندگی کنند. مهدی باقربیگی در پایان با یادی از مرحوم 
کیومرث پوراحمد و همکاری اش با این کارگردان فقید 
تصریح کرد: وقتی آقای پوراحمد با تلخی از میان ما 
رفت من اصلا حال خوبی برای گفت وگو و جواب دادن 
تلفنم نداشتم. تا همین چند وقت پیش هم حالم بد 
بود و هنوز هم با وجود اینکه یکسال از درگذشت شان 
گذشته باور نمی کنم. روزهای تلخی داشتم. من مرتب 
با آقای پوراحمد در ارتباط بودم چه ایشان می آمدند 
با  به اصفهان چه من به تهران می رفتم. هنوز هم 
گهانی  خانواده شان در ارتباطم. متاسفانه اتفاق آنقدر نا
و شوکه کننده بود که من واقعا هنوز هم اندوگین هستم. 

روح شان شاد باشد. 
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